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UPPSTARTEN AV PROJEKTET KOMPETENSKOMPASSEN 
fick en raketstart med rekrytering av nya med-
arbetare. Till slut kunde vi konstatera att vi har 
fem nya kollegor på plats; Angelica Holmstedt, 
Emma Palmqvist, Tim Sandqvist och Linnea 
Söderstedt som projektkoordinatorer. Vi väl-
komnade även Anna Engnell, som tidigare 
arbetat i Handelskamamren med Arbets-
marknadskunskap. Nu har hon kommit tillbaka 
för att arbeta med aktiviteter riktade mot 
universitetet och näringsliv. 

EFTER INTRODUKTION OCH UTBILDNINGAR SATTE 

projektgruppen i gång med att träffa elever 
och företag/organisationer. Sammanlagt 
träffade projektkoordinatorerna 1 236 elever i 
Arbetsmarknadskunskap.

I projektet Kompetenskompassen arbetar vi för att ge framtidens arbetskraft 
kunskap för att kunna ta medvetna studie- och yrkesval, genom olika aktiviteter från 
grundskolan till universitetet. Projektet finansieras av Europeiska unionen samt 14 

av 15 kommuner i Mittsverige. I februari  2023 fick vi äntligen sätta igång med 
projektet! 

”Jag tyckte att den hade 
en bra blandning av 
lärorikt material och 
roliga stunder, vilket
 gjorde det lättare att 
förvara informationen 
till senare när man kan 
behöva den.”

-Elev som tagit del av Arbetsmarknadskunskap

ETT PROJEKT ÖVER

Mittsverige 1236
Antal elever som projektkoordinatorerna träffat i samband med 

lektioner i Arbetsmarkndskunskap under Q1.



DANIEL HAR ORDET

MENINGARNA GÅR ISÄR OM JAG FAKTISKT tillhör 
generation Z eller inte. Jag är åtminstone lik 
generation Z när det gäller vad som är viktigt 
för mig i mitt arbete. Jag vill utvecklas som 
människa och detta är något som jag för-
knippar med att göra skillnad för andra.

GENOM KONCEPTET ARBETSMARKNADSKUNSKAP 
har jag under åren träffat tusentals elever. 
Vissa elever sticker ut mer än andra och jag 
kommer ihåg dem länge. En av dessa var en 
kille jag träffade för cirka två år sen. Han gick 
då i årskurs 9 och likt många andra var han 
förvirrad och stressad över sitt gymnasieval. 
Det framkom också snabbt att han helt hade 
bestämt sig för att hänga på polarna i sina val 
för framtiden. 

FÖRELÄSNINGEN UTGICK I VANLIG ORDNING från 
mina egna erfarenheter och storys från arbets-
givare jag har träffat. Jag delade med mig av 
olika synsätt för att kunna göra ett medvetet 
gymnasieval och tackade sedan för mig.

FÖR NÅGRA VECKOR SEDAN VAR JAG PÅ GYMMET när 
jag plötsligt fick en klapp på axeln. Jag 
vände mig om och fick då syn på en kille med 
ett enormt leende som brister ut i skratt 
samtidigt som han säger: ”Asså jag trodde 
aldrig att jag skulle får träffa dig igen!”

JAG BLIR SÅKLART FÖRVÅNAD MEN HÄLSAR glatt 
tillbaka och frågar vart vi har träffats någon-
stans? Som ni säkert har listat ut är alltså 
detta den förvirrade killen jag träffade på, två 
år tidigare. Han berättar glatt för mig om hur 
min föreläsning var en av de stora anledning-
arna till att han hade börjat reflekterat kring 
sitt gymnasieval och valde gå en annan väg än 
vad hans kompisar hade tänkt. Han tackade 
mig så otroligt mycket och var helt lyrisk över 
sitt val som enligt honom var helt perfekt för 
honom!

FÖR MIG ÄR DESSA ÖGONBLICK DET SOM MOTIVERAR 
mig allra mest i det jag gör. Att en enda före-
läsning kan påverka en elev till att faktiskt 
reflektera kring sin framtid och göra ett 
medvetet val, är för mig det bästa kvittot på att 
vårat jobb gör skillnad på riktigt.

DANIEL PENOT, PROJEKTKOORDINATOR JÄMTLAND



EFTER VARJE GENOMFÖRD BRANSCHFOKUSAKTIVITET
får eleverna göra en utvärdering. Efter denna 
dag kunde vi se att 69 procent av eleverna 
hade fått ett ökat intresse för energibranschen 
och 90 procent hade fått ett ökat intresse för 
industribranschen.

”Det var coolt och extremt 
intressant, samt att de 
var roligt att man fick 
möjlighet att åka 
bandvagn”
– Elev, årskurs 8

”Det var kul att få höra 
vad alla jobbade med och 
att dem är väldigt 
behövliga i samhället”
– Elev, årskurs 8

Branschfokus
- Industri och energi

IÖrnsköldsvik genomfördes två bransch-
fokusaktiviteter med fokus på industri och 
energi. En klass med elever i årskurs 8 fick 
besöka BAE och lära sig mer om industrin 
samt åka bandvagn. En annan klass fick be-
söka Öviks Energi, på plats fick de träffa olika 
representanter som beskrev branschen och 
berättade om sina personliga resor till jobbet. 

Ja, mitt intresse 
har ökat för 

industribranschen

Ja, mitt intresse 
har ökat för 

energibranschen



Projektgruppen träffade 28 företag från olika kommuner och branscher samt 
13 organisationer. I dialog med dessa aktörer fanns ett stort intresse att lära sig mer om fram-

tidens medarbetare. Vad vill ungdomar jobba med i framtiden? Hur tänker de kring val av 
studier och arbete? Vad värderar de högt respektive lågt när de kommer till val av arbetsgivare? 

En av aktiviteterna i Kompetenskompassen är rapporten och föreläsningen Nyckeln till fram-
tidens arbetskraft som syftar till att förmedla vidare kunskap och erfarenheter som 

projektkoordinatorerna samlar på sig under tusentals möten med ungdomar. Denna föreläsning 
är öppen för företag och organisationer att boka från hösten 2023. 

Nu ser vi fram emot en vår full med härliga möten med både skola och näringsliv!

Projektet Kompetenskompassen finansieras av Europeiska unionen, Region Jämtland Härjedalen, Region Västernorrland 
samt medfinansierade kommuner Sundsvalls kommun, Timrå kommun, Ånge kommun, Örnsköldsviks kommun, 

Sollefteå kommun, Kramfors kommun, Härnösands kommun, Östersund kommun, Bräcke kommun, Härjedalens kommun, 
Bergs kommun, Strömsunds kommun, Krokom kommun och Ragunda kommun.

Medfinansieras av
Europeiska unionen
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